
Úvodní slovo ředitele ÚKZÚZ Bc. Zdeňka Macha na akci : 
 

„Den odrůdového zkušebnictví ÚKZÚZ“ 
spojený s polním dnem - Čáslav 

 
Ve středu 19. června, 2013 v 9:00 hod. 
 
 
Vážené dámy, vážení pánové, 
 
Jsem rád, že ÚKZÚZ pokračuje v pořádání seminářů a polních dnů na svých 
zkušebních stanicích, aby tak představil svou práci, která je velkým přínosem 
pro zemědělskou praxi. Děkuji Sekci rostlinné výroby a zejména pracovníkům 
zdejší zkušební stanice v Čáslavi, že tento seminář a polní den připravili. 
 
Právě v těchto dnech je v Poslanecké sněmovně PČR schvalována novela 
zákona o ÚKZÚZ, kterou dojde ke sloučení ÚKZÚZ a Státní rostlinolékařské 
správy. Jsem přesvědčen o tom, že je to správné rozhodnutí a že i po sloučení 
bude zachováno funkční, státem garantované a hlavně nezávislé odrůdové 
zkušebnictví.  Navíc tak již od příštího roku vznikne jedna instituce, která bude 
zastřešovat veškeré státem garantované úkony pro rostlinnou produkci. Jedná se 
zejména o výkon úřední kontroly, rostlinolékařství a již zmiňované 
zkušebnictví. 
 
Název sloučené instituce bude sice ÚKZÚZ, ale je třeba si uvědomit, že resortu 
ministerstva zemědělství vzniká nová a silnější instituce s kompetencemi pro 
celou oblast rostlinné produkce, včetně rostlinolékařství! 
 
Dnes, zde v Čáslavi prezentujeme zejména nezávislý a státem garantovaný 
systém doporučování odrůd v ČR.   
  
Seznam doporučených odrůd (SDO)  je financován v rámci národních dotací do 
zemědělství (dotační titul 9.A.b.4), které navrhuje MZe a schvaluje každoročně 
PS PČR. 
Jedná se o velmi účelně vynaložené finanční prostředky, přesně v duchu 
národních dotací, kdy každý členský stát může nad rámec dotací EU zajišťovat 
udržitelnost a vysokou kvalitu svého zemědělství. 
Letos bylo financování tohoto systému velmi sníženo. Ohroženy jsou i výsevy 
ozimů v letošním roce. Jsme v jednání s uživateli našich výsledků, aby 
doporučili obnovení tohoto dotačního titulu v původním rozsahu. Seznam 
doporučených odrůd je totiž objektivním a na firemních zájmech nezávislým 
nástrojem, který je v ČR velmi využíván zemědělci i poradci. 
 



Kromě kolegů z ÚKZÚZ je zde i celá řada významných hostů a uživatelů 
výsledků odrůdového zkušebnictví, proto věřím, že tyto otázky budou 
předmětem diskuse na semináři i mimo něj. 

 
 
Děkuji za pozornost a přeji nám všem pěknou a úspěšnou akci. 


